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                            ROČNÍK XXIV   DECEMBER     ROK 2024
   

Sneží 
Milan Rúfus 

 

Ani už tichšie padať 
nemôže, 

ako dnes padá. 
Čo to k nám ide. Bože, 

prebože, 
kto nás to hľadá? 

Rozprávka plachá ako 
zvieratko 

opodiaľ stojí. 
Chcela by sa nás 

dotknúť úkradkom 
aj sa nás bojí. 

Ani už tichšie snežiť 
nemôže, 

ako dnes sneží. 
Ide k nám záprah, 

Bože, prebože. 
V tenučkej spieži. 
Cez dávne detstvá 

snehom zapadlé 
blizučký vzdychu. 

Sneží.  
A my ako v zrkadle 

Vidíme v tichu. 
 

Vážení spoluobčania, 
už len niekoľko dní nás delí od najkrajších sviatkov roka, od Vianoc. 
Ide o sviatky, ktoré by mali byť plné pokoja, porozumenia, srdečnosti 
a lásky. V tomto čase sa všetci na chvíľu zastavia, stretnú so svojimi 
blízkymi a prežijú neopakovateľné chvíle. A práve tieto spoločné chvíle 
sú tým najkrajším darčekom, ktorý si môžeme dať. 
Vychutnajme si Vianoce so všetkým, čo k nim patrí. Vianočný strom-
ček, kapustnica, ryba, šalát, medové oblátky, cesnak, jablko, orechy, 
všetky krásne zvyky a tradície, ktoré sme zdedili po našich rodičoch. 
Vychutnajme si to. Nech Štedrý večer zanechá v našich srdciach stopu 
pohody a radosti. Nech v príjemnom teple domova znejú vianočné ko-
ledy a modlitby, ako poďakovanie sa za odchádzajúci rok i ako prosba 
za zdravie našich rodín a spokojnosť všetkých blízkych a priateľov. 
Niekde možno i ako spomienka na tých, po ktorých, bohužiaľ, zostalo 
pri stole len prázdne miesto. 
Vianoce sú hlavne o láskavosti a spolupatričnosti nás ľudí, najvhod-
nejší čas kedy si človek môže uvedomiť, že k životu nepotrebuje len 
peniaze a hmotné statky, ale hlavne porozumenie, pochopenie, úprim-
nosť a dobrosrdečnosť. 
Drahí spoluobčania, v mene pracovníkov obecného úradu, poslancov 
obecného zastupiteľstva, ale aj osobne vám želám radostné a pokojné 
prežitie vianočných sviatkov, všetko dobré, pevné zdravie, veľa osob-
ných ako aj pracovných úspechov. Nech sa v každom z nás upevní 
pocit šťastia, pohody i spolupatričnosti, aby sme mohli všetci pokojne 
nažívať v našej dedinke. 
Ku koncu roka zvykneme aj rekapitulovať a hodnotiť odchádzajúci rok. 
Niekto ho bude hodnotiť ako úspešný, niekto možno ako menej ús-
pešný. Aj my ho vidíme z rôznych pohľadov. Toho roku sme zrekon-
štruovali dve miestne komunikácie a preto sme museli finančné pro-
striedky z menších investičných akcií presunúť na uvedené rekon-
štrukcie, lebo získané financie vo výške 40000€ nám budú vyplatené 
až po záverečnej žiadosti o platbu v roku 2025. 
Na konci roka nás potešila správa o schválenej dotácii z Environmen-
tálneho fondu vo výške 254 000€ na projekt „Obnova kultúrneho domu 
spôsobom tepelnej ochrany“.(podrobnejšie na inom mieste) 
Je pred nami ďalšie obdobie v živote. Čo nás čaká môžeme len pred-
pokladať, či predvídať. No nie všetko čo nás čaká bude príjemné. Mu-
seli sme zvýšiť niektoré poplatky a hlavne poplatok za odpad, ktorý 
nemôžeme dofinancovať z ostatných príjmov obce, ktoré sú určené na 
rozvoj a chod obce. (uvedené vysvetlíme na ďalších stranách spravo-
daja). Z hľadiska obce sa budeme snažiť, aby bolo toto obdobie ďalšou 
prosperitou našej obce. Všetky prekážky, ktoré sa istotne objavia a ne-
bude ich určite málo, verím, že spoločne s poslancami, pracovníkmi 
OcÚ a samozrejme aj s Vami prekonáme. Chcem touto cestou poďa-
kovať všetkým, ktorí pomáhali rozvíjať našu obec, či už po stránke spo-
ločenskej, kultúrnej, ale aj tej budovateľskej. Ďakujem všetkým 
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nezištne pomáhajúcim ľuďom. 
Ďakujem poslancom OZ a 
pracovníkom OcÚ za prácu v 
prospech našej obce. 
Do nového roka všetkým pra-
jem, aby sa napĺňali predsav-
zatia, stanovené ciele, aby ste 
mali počas celého roka 
správne rozhodnutia, aby ste 
správnym smerom budovali 
svoj život. Slušnosť, prajnosť 
a ohľaduplnosť nech znejú po 
celý rok 2025. Prajem Vám v 
Novom roku veľa lásky, ra-
dosti, šťastia, energie, elánu a 
hlavne to najdôležitejšie v ži-
vote človeka, a to je pevné 
zdravie. To želám Vám všet-
kým, aj vašim rodinám. 

Vladimír Multáň 
                         Váš starosta 

 
 

Obnova Kultúrneho 
domu 

Kultúrny dom v našej obci bol 
postavený v 60-tych rokoch 
minulého storočia. Budovu 
svojpomocne stavali naši 
prastarí a starí rodičia pod do-
hľadom skúsených murár-
skych majstrov, ktorých bolo 
na Liptove neúrekom. V tých 
časoch nebolo dostatok mate-
riálu ako je tomu dnes a sta-
vať mohli len z toho, čo dostali 
na prídel, preto aj stavba ne-
napredovala tak, ako si všetci 
predstavovali. Dielo sa nako-
niec podarilo dokončiť a sil-
vestrovská zábava 1967 sa 
mohla uskutočniť už v nových 
priestoroch.(zápis z kroniky: 
Prvé verejné pobavenie v no-
vom kultúrnom dome bolo 
už na Silvestra roku 1967.) 
Odvtedy sa za viac ako 57 ro-
kov uskutočnilo v priestoroch 
KD veľa zábav, ktoré boli 
známe po celom Liptove, vy-
pilo sa veľa vareného vína, 
(vraj sem-tam zriedeného 
s vodou, ale to hádam len zo 
žartu).  

Čiastočné obnovy ako bola výmena okien na obecnom úrade a v sále 
KD, výmena podlahy, nové priestory pre obchod a knižnicu, rekon-
štrukcia sociálnych zariadení, výmena elektrických rozvodov a osvet-
lenia, nové ústredné kúrenie prebiehali počas ostatných rokov hlavne 
z externých financií a neustále sme žiadali finančné prostriedky na za-
teplenie celej budovy, strechy a dokončenie výmeny okien a dverí, aby 
budova spĺňala požadované energetické normy. 
Naša žiadosť bola úspešná a starosta obce prebral na ministerstve ži-
votného prostredia z rúk ministra a podpredsedu vlády Tomáša Ta-
rabu dekrét o schválení finančných prostriedkov a v roku 2025 po ve-
rejnom obstarávaní, prebehne samotná obnova budovy.  
Zrekonštruovaný KD, priestory knižnice a obchodu tak prispejú ku kraj-
šiemu obrazu našej obce, budovy získajú jednotný vzhľad a my si bu-
deme môcť užívať väčší komfort pri akciách v obecnej budove. 
 

 
 
 

 
 
Čo nové v kauze „protihlu-

ková stena“? 
 

Neustále komunikujeme so zodpo-
vednými osobami, aby sme pohli 
s neudržateľnou situáciou týkajú-
cou sa zvýšenej hladiny zvuku na 
diaľničnom moste.  
Posledná komunikácia prebehla so 
štátnym tajomníkom Ministerstva 
dopravy SR Ing. Igorom Chomom, 

ktorý po oboznámení sa so situáciou informoval starostu obce, že 
v roku 2025 prebehne na druhom moste rekonštrukcia odvodnenia 
a výmena mostných záverov a potom NDS znova bude merať hluk 
z diaľnice. Uvidíme, či nekonečný príbeh s PHS skončí skôr, ako bude 
postavená diaľnica zo západu na východ. 
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Koniec prechodného obdobia - zruše-
nie stojísk veľkoobjemových kontajne-

rov na plasty a papier od 1.1.2025 
 

1. januára 2025 skončí prechodné obdobie, keď 
na separovanie môžeme využívať aj veľkoobje-
mové kontajnery na papier, plasty a kovy. 
Od januára 2023 zaviedlo Ministerstvo životného 
prostredia do právnych predpisov odpadového 
hospodárstva takzvanú nulovú donáškovú vzdia-
lenosť aj pre triedené zložky odpadu, akými sú 
plasty, papier, kovy a kompozitné obaly na báze 
lepenky. 
V prípade individuálnej bytovej výstavby (IBV) to 
v praxi znamená nádoby alebo vrecia na všetky 
tieto triedené zložky pre každý rodinný dom 
a v prípade komplexnej bytovej výstavby (KBV) 
zase všetky farebné nádoby na triedený zber na 
mieste zberu zmesového komunálneho od-
padu. (https://www.odpady-portal.sk/Doku-
ment/107247/nulova-donaskova-vzdialenost-pre-
triedeny-zber-odpadu.aspx) 
Na základe vyššie uvedenej legislatívnej úpravy 
bol aj v našej obci zavedený zber triedených plas-
tov, kovov a papiera spred rodinných domov. Na 
tento účel poskytli Verejnoprospešné služby Lip-
tovský Mikuláš (VPS), ktoré zber vykonávajú, žlté 
a modré plastové vrecia. Keďže väčšine domác-
ností triedenie do vriec z mnohých praktických 
dôvodov nevyhovovalo (malý objem, nepraktická 

manipulácia, problematické vykladanie pred 
domy...), obec ponúkla možnosť sprostredkovať 
nákup žltých 120 litrových kontajnerov, ktoré dnes 
používa väčšina domácností. Samozrejme, triediť 
môžeme stále aj do vriec, ktoré pri vývoze pracov-
níci VPS vymenia za nové.  
Hoci väčšina obyvateľov si pomerne rýchlo zvykla 
triediť plasty z domu, žlté kontajnery na spoloč-
ných stojiskách sú stále preplnené, často pred-
metmi, ktoré nemajú s plastmi či kovmi nič spo-
ločné. Je potrebné ich ďalej triediť a nevyhovu-
júce komodity ukladať na skládku, čo stojí prí-
slušné firmy nemalé peniaze.  
Papier stále triedime najmä do veľkoobjemových 
kontajnerov. Problémom je najmä nízka frekven-
cia zberu papiera spred domov (raz za štvrť roka) 
i objem vriec, ale aj 120 litrových nádob, do kto-
rých je ťažké naskladať najmä kartóny. 
Pri zavedení zberu spred domov bolo zrušených 
niekoľko žltých veľkoobjemových kontajnerov na 
spoločných stojiskách. Modré spoločné kontaj-
nery boli zachované všetky. Sú využívané viac 
ako na sto percent. Papier často nachádzame 
i vedľa nich. 
Prechodné obdobie, keď sme mohli využívať 
i spoločné kontajnery však od 1. januára 
2025 skončí a budú stiahnuté všetky veľkoobje-
mové nádoby na plasty a papier, triediť budeme 
môcť len z domu. Podľa informácií pracovníkov 
VPS by sa mala zvýšiť periodicita vývozov pa-
piera na raz za mesiac. 
Za vývoz a spracovanie vytriedených plastov, ko-
vov, kompozitných materiálov či papiera obec ani 
občania neplatia. Platíme len za vývoz odpadu 
komunálneho vrátane objemného a nebezpeč-
ného odpadu. O stiahnutí kontajnerov nerozho-
duje obec, ale príslušné spoločnosti, ktoré sepa-
rovanie, zber a ďalšie spracovanie jednotlivých 
komodít zabezpečujú. Robia tak na základe plat-
nej legislatívy. 
Prosím venujte tejto informácii pozornosť, aby 
sme na nový rok boli pripravení na novú situáciu. 
V prípade záujmu občanov o kúpu modrej nádoby 
na papier, by sme pristúpili k spoločnému nákupu 
a za výhodnejšiu cenu, ako to bolo pri žltých ná-
dobách v predošlých rokoch. O postupe vás bu-
deme včas informovať. 
 

Zvýšený poplatok za odpad 
 

Poplatok za odpad sme boli nútení navýšiť na-
koľko legislatívne zmeny spôsobili navýšenie 
vstupov pri zhodnocovaní a uložení odpadu na 
skládky. Priemerne nás vývoz jednej 120l nádoby 
na odpad stojí 4,45€, čo je pri 26 vývozoch do 
roka takmer 117,5€, z toho vyplýva, že domác-
nosť s jednou osobou môže mať takmer 8 
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vývozov a domácnosť s 2 členmi takmer 15 vývo-
zov do roka. Takže domácnosť s jedným členom 
ak by chcela vyvážať 26x do roka by musela za-
platiť 117,5€ a nie 35€ ako je schválený poplatok. 
Cena vysypania 240l nádoby je takmer 9€, preto 
je potrebné dávať vysýpať len plné nádoby a ma-
ximálne 1x do mesiaca. 
Je dôležité si uvedomiť v akej výške zaplatím po-
platok za odpad a za akú sumu odpad vyprodu-
kujem, a najdôležitejšie je odpad tvoriť čo najme-
nej a čo najviac triediť. 
Pre domácnosti s 1 až 4 členmi je určená jedna 
120 litrová nádoba a domácnosť s 5-8 členmi dve 
120 litrové nádoby, kto chce mať viac nádob, 
bude musieť uhradiť aj vyššiu sumu za odvoz od-
padu. 
Ak má domácnosť 240l nádobu treba ju dať vysy-
pať plnú 1x za mesiac a nie 2x do mesiaca a po-
loprázdnu. 
 

Najlepší recept na správne  
triedenie odpadu  

z vianočného pečenia 
 
V predvianočnom období sa z kuchýň inten-
zívne šíri vôňa sladkého pečiva. Každá domác-
nosť má svoje obľúbené koláčiky – či už sú to 
medovníky, vanilkové rožky, medvedie labky 
alebo rôzne moderné varianty, ktoré sú inšpi-
rované aktuálnymi kulinárskymi trendmi. Nie-
ktorým stačí, keď majú na Vianoce napeče-
ných len zopár obľúbených druhov koláčov, 
ale nájdu sa aj takí, ktorí to s pečením prehá-
ňajú a vedia zásobiť aj susedov. Koľko dru-
hov sladkých koláčov je teda na Vianoce tak 
akurát a ako naložiť s odpadom, ktorý počas 
pečenia vznikne?  
Ľudia na Slovensku sa počas Vianoc nezvyknú 
obmedzovať – na vianočné pečenie míňame 
v priemere 88 eur. Odborníci sa zhodujú v tom, že 
dôležitejšie ako množstvo koláčov, je ich kvalita a 
pestrosť chutí. Okrem radosti z vianočného peče-
nia ale netreba zabúdať ani na vytriedenie od-
padu, ktorý počas tejto činnosti vzniká. „Vianočné 
pečenie prináša so sebou aj odpad, a to nielen 
v podobe zvyškov z pečenia, ale aj obalov od su-
rovín, ktoré pri ňom používame. Pri pečení sa od-
padu jednoducho vyhnúť nedá a keď už nejaký 
ten odpad vznikne, tak je potrebné s ním správne 
naložiť,“ hovorí Katarína Kretter, riaditeľka komu-
nikácie OZV ENVI - PAK. Samozrejme, aj v tomto 
prípade je potrebné vopred odhadnúť mieru, teda 
koľko toho dokážeme počas sviatkov zjesť, aby 
nedochádzalo k zbytočnému plytvaniu.  
Obal od masla triedime ako nápojové kartóny 

Niektoré druhy odpadu nerobia ľuďom pri triedení 
problém a celkom dobre ich už vedia triediť. Sú to 
napríklad škrupinky z vajec, kôstky alebo šupky 
z ovocia, ktoré patria do triedeného zberu ku-
chynského bioodpadu. Papierové obaly od vajec 
patria do triedeného zberu papiera. A aj keď sa 
nezrecyklujú, môžu byť energeticky zhodnotené 
a neskončia na skládke. Plastové obaly od vajec 
patria, samozrejme, do žltého koša alebo vreca 
na plasty. Tam sa triedia aj plastové obaly z čo-
kolád, kakaa, orechov či kokosu. Papierové obaly 
od múky či cukru patria do koša na papier, skle-
nené obaly od džemu alebo medu patria do zele-
ného kontajnera na sklo.  
Aj keď si mnohí myslia, že už triediť vedia a nič 
ich neprekvapí, tak prax ukazuje, že niektoré 
druhy odpadu vedia ľudí riadne potrápiť. „Medzi 
takéto obaly patria napríklad obaly od korenín 
alebo obaly od masla, ktoré mávajú označenie 
C/PAP. Je to kompozitný materiál, ktorého väčši-
novú zložku tvorí papier, napriek tomu však tieto 
obaly nepatria do papiera, ale triedime ich ako ná-
pojové kartóny,“ vysvetľuje Katarína Kretter 
s tým, že pre tieto obaly platia rôzne pravidlá trie-
denia – môžu sa zbierať spolu s plastmi, alebo sa-
mostatne, a preto sa treba riadiť webovými strán-
kami konkrétneho mesta či obce.   
Obaly pred vyhodením stlačte 
Počas vianočných sviatkov sa koše na odpad na-
pĺňajú o niečo rýchlejšie ako po zvyšok roka. Aby 
sme využili kapacitu zberných nádob čo najefek-
tívnejšie, je potrebné obaly pred vyhodením stla-
čiť alebo zmenšiť ich objem tak, aby v koši zabe-
rali čo najmenej miesta, a aby sa ich tam zmestilo 
čo najviac. Týka sa to napríklad kartónových kra-
bíc, ale aj rôznych plastových obalov. „Pri triedení 
je dôležité od seba oddeliť všetko, čo sa oddeliť 
dá – napríklad viečko zo skleného obalu, vrchnák 
z tuby či papierové nálepky, ak sa dajú ľahko od-
strániť,“ dodáva Katarína Kretter.   
Napriek tomu, že Vianoce sú už historicky sviat-
kami hojnosti, netreba počas nich zabúdať na ži-
votné prostredie a udržateľnosť. Prispieť k tomu 
môže každý, a to prostredníctvom pár jedno-
duchých krokov – premyslieť si nákupy, minimali-
zovať plytvanie a správne triediť odpad. Aj takéto 
individuálne malé kroky môžu mať pozitívny vplyv 
na našu planétu. 
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Mikuláš zavítal do našej obce 
 

V obci sa prvý krát uskutočnil lampášikový sprie-
vod, ktorý obohatil mikulášsky program. Pri orga-
nizácii podujatia kultúrnej komisii pomohlo ob-
čianske združenie Naša Ves. 
Akcia prilákala početnú účasť a priniesla do obce 
sviatočnú atmosféru, ktorá potešila všetkých prí-
tomných. Deti s rodičmi aj so starými rodičmi sa 
prešli obcou a symbolicky zasvietili vianočné 
stromčeky v obci. 
V sále kultúrneho domu ich privítal Mikuláš, spre-
vádzaný čertom a anjelmi, ktorí rozdávali slad-
kosti a vytváral magickú atmosféru. Deti ich za to 
odmenili pesničkou alebo krátkym veršíkom. Na 
záver akcie si deti pozreli rozprávku na vianočnú 
tému, mohli sa zahriať pri teplom čajíku a rodičia 
pri varenom vínku. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Nie všetky spôsoby vykurovania 
sú povolené 

   
Zákon o ochrane ovzdušia zaviedol prísne obme-
dzenia týkajúce sa spaľovania tuhých palív. Hlav-
ným cieľom tohto zákona je zlepšiť kvalitu ovzdu-
šia a bojovať proti dlhodobým problémom so zne-
čistením, preto je v ňom množstvo obmedzení a 
zákazov, ktoré by mali pomôcť znížiť emisie škod-
livých látok. Nedodržiavanie týchto pravidiel môže 
viesť k vysokým pokutám, ktoré sa môžu vyšplhať 
až do výšky 5 000 eur.  
Zákon zakazuje domácnostiam spaľovať odpad a 
palivo vyrobené z odpadu, pokiaľ nie sú spraco-
vané v špecializovaných zariadeniach. Rovnako 
je striktne zakázané používať energetické hnedé 
uhlie, lignit, uhoľné kaly, uhoľný prach, preplástky  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
a iné druhotné palivá v spaľovacích zariadeniach 
s tepelným výkonom do 0,3 MW. 
Tiež je zakázané spaľovať tuhé druhotné palivá, 
okrem tých, ktoré sú vyrobené z odpadového 
dreva podľa predpisov. 
Domácnosti však môžu naďalej využívať biopa-
livá a obnoviteľné plyny, ako sú bioplyn a vodík. 
Kontrolu nad dodržiavaním tohto zákona vykoná-
vajú obce/mestá a Slovenská inšpekcia životného 
prostredia. Ak má niekto podozrenie, že v niekto-
rej domácnosti sa používa zakázané palivo, môže 
to nahlásiť na mestskom úrade, ktorý pošle maji-
teľovi písomné upozornenie. V prípade ďalších 
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sťažností obec/mesto kontaktuje Slovenskú in-
špekciu životného prostredia. 

 
  
Je dôležité si uvedomiť, že nejde o strašenie po-
kutou, ale o to, aby nikto neznepríjemňoval 
hustým dymom svoje okolie, ktorý je zvlášť prob-
lematický pre ľudí s respiračnými ochoreniami, a 
aby každý podľa svojich možností prispel k zlep-
šeniu kvality ovzdušia v našich obciach.  

 
VIANOCE a JUBILEUM. 

 
Každý s nás sme vo svojom živote prežívali rôzne 
jubilea (životné, manželské, kňazské…) ale aj 
slávenie Vianoc. Jubilejný rok 2025 vyhlásil 
pápež František. 
Otvorenie Vianoc: polnočná svätá omša v kostole 
svätého Jána Krstiteľa v Liptovskom Jáne. 
Otvorenie Jubilea: celej cirkvi bude 24.12.2024 v 
bazilike svätého Petra v Ríme, kedy začíname 
sláviť aj Vianoce – Narodenie Pána. 
V našej spišskej diecéze otvorenie Jubilea bude 
29.12.2024 v konkatedrále Sedembolestnej 
Panny Márie v Poprade o 16:00 a tento čas je 
práve nedeľa Svätej rodiny – Vianoce. 
Znaky Vianoc: celodenný pôst, štedrá večera, 
Betlehem, pieseň Tichá noc… 
Znaky Jubilea: putovanie, Svätá brána, zmierenie 
a odpustenie, vyznanie viery… 
Motto Vianoc: ,,Dnes sa nám narodil Spasiteľ 
Kristus Pán.“ 
Motto Jubilea: ,,Pútnici nádeje.“ 
Logo Vianoc: Betlehem a postavy v ňom. 
Logo Jubilea: Kríž, postavy, kotva, rozbúrené 
vlny, cesta pútnika. 
Hymna Vianoc: ,,Tichá noc, svätá noc...“ 
Hymna Jubilea: ,,Moja nádej živým ohňom planie, 
túto pieseň počuj, dobrý Pane. Večné lono – Život 
nehynúci, v teba dúfa hriešnik putujúci.“ 
Modlitba Vianoc: ,,Klaniam sa ti, vtelené Slovo, 
večný a pravý Boží Syn a v plnosti čias aj pravý 
syn Panny Márie. Keď sa klaniam tvojej božskej 
osobe a s ňou spojenej ľudskej prirodzenosti, 
obdivujem ťa, že si prijal ako dieťa chatrné jasle, 
ktoré boli prvým pozemským trónom tvojej 
nekonečnej lásky. Chcem sa ti klaňať aj ja 
jednoduchosťou a vierou pastierov. 
Nech mám tvoje jasle stále pred očami ako znak 

tvojej chudoby a poníženosti a veľkej lásky ku 
mne a ku všetkým ľuďom. Pane, vlej do môjho 
srdca aspoň kvapku tej radosti, ktorú by som mal 
cítiť pri pohľade na tvoje detstvo a zázračné 
udalosti, ktoré sprevádzali tvoje narodenie. 
Milostivo daruj všetkým ľuďom dobrej vôle tvoj 
pokoj. Daj, aby som skrze teba a s tebou v Duchu 
Svätom vzdával vďaky a chvály Otcovi, s ktorým 
žiješ a kraľuješ na veky vekov. Amen. 
Modlitba Jubilea: ,,Otče na nebesiach vo svojom 
Synovi Ježišovi Kristovi, našom bratovi, si nám 
daroval vieru a skrze Ducha Svätého si do našich 
sŕdc vlial lásku. Daj, nech viera a láska prebudia 
v nás blaženú nádej na príchod tvojho kráľovstva. 
Nech nás tvoja milosť premení na starostlivých 
pestovateľov semien evanjelia, ktoré zúrodnia 
ľudstvo a vesmír v dôvernom očakávaní nového 
neba a novej zeme, keď sa po porážke zlých 
mocností navždy zjaví tvoja sláva. Nech milosť 
tohto jubilea oživí v nás pútnikoch nádeje túžbu 
po nebeských dobrách a vyleje na celý svet 
radosť a pokoj nášho Vykupiteľa. Tebe, svätý 
Bože, nech je vo večnosti chvála a sláva na veky 
vekov. Amen. 
Brána Vianoc: každý deň otvorený kostol svätého 
Jána Krstiteľa v Liptovskom Jáne, kde bude 
Betlehem a hlavne každý deň a každú sekundu 
otvorené srdce toho človeka, ktorí toto teraz  číta. 
Brána Jubilea: Všetky baziliky Ríma a v našej 
spišskej diecéze Spišská Kapitula, Levoča, 
Smižany, Kežmarok, Poprad, Stará Ľubovňa, 
Krivá, Zákamenné, Ružomberok. 
Pozdrav Vianoc: osobné stretnutie, blahoželanie, 
prianie, pohľadnica, sms, mail… 
Pozdrav Jubilea: bulletin, www.jubileum2025.sk 
Tak vás všetkých srdečne pozývam prežívať aj 
tento rok Vianoce v spojení s Jubileom a to podľa 
programu (oznamov), ktorý bude zverejnený na 
našej FB stránke, alebo na kostolnej výveske. 
Tešíme sa spoločne na všetky stretnutia.  

Peter Kvasňák – rímskokatolícky farár s veriacimi.   
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Vianočná nádej pre osamelých 
 
Vianoce sú sviatky, 
kedy rodina má byť 
spolu a tešiť sa zo spo-
ločných chvíľ, zo vzá-
jomnej blízkosti a lásky. 
No pre mnohých to nie 

je možné a Vianoce sú pre nich skôr časom osa-
melosti, ktorú vnímajú ešte intenzívnejšie ako ino-
kedy. Starý človek, ktorého blízki sú ďaleko a ve-
čery trávi sám, len s tichými spomienkami. Alebo 
mladá matka, ktorá ostala sama a teraz sa snaží 
nájsť silu udržať Vianoce pre svoje deti. Študenti, 
ktorí ostali v zahraničí, a ich rodiny, ktoré sa ich 
nemôžu dočkať. Pracovníci na služobných ces-
tách. Či naši blízki v nemocniciach. 
Ak by vianočné príbehy boli iba rozprávkou,  
vôbec by nám nemohli v tejto samote pomôcť. Ba 
práve naopak. Idylické obrazy svätej rodiny, ktorá 
sa teší z Božej blízkosti, víta narodenie Božieho 
Syna, spoločne vzdoruje Herodesovi a takto spo-
ločne presadzuje Božie plásy spásy, by ukazovali 
nedostihnuteľný príklad. Ak by boli iba rozpráv-
kou, aj nám by hovorili: to všetko je možné len 
v rozprávke, ty sa musíš ďalej sám trápiť. 
Avšak počúvajte, čo raz napísal Ján vo svojom 1. 
liste: „Čo bolo od počiatku, čo sme počuli, čo sme 
videli na vlastné oči, na čo sme pozerali a čoho 
sa nám dotýkali ruky, o tom svedčíme, totiž o 
Slove života.“ Ján tým hovorí, že to nie je len sú-
bor pekných príbehov. Mnohí iní sú spolu s Já-
nom ako očití svedkovia. Podávajú o tom spo-
ločnú výpoveď. Naozaj Ho videli. On skutočne žil, 
skutočne zomrel a skutočne aj vstal z mŕtvych. Ak  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
sú Vianoce iba peknou legendou, tak sme v istom 
zmysle na všetko úplne sami. Ak ale sú Vianoce 
pravdivé, a Ján hovorí, že sú absolútne pravdivé, 
tak potom môžeme byť zachránení Božou milos-
ťou. Pán Ježiš je potom s každým, kto úprimne 
verí v Neho. Počuje naše modlitby, chráni nás, 
hovorí k nám cez svoje slovo. Vďaka Nemu už ni-
kto nemusí byť opustený. 
V tomto čase plnom osláv a radosti nezabúdajme, 
že pravé Vianoce nie sú len spomienkou na naro-
denie Ježiša pred viac ako dvoma tisíckami ro-
kov. Je to aj pripomienka toho, že Ježiš sa môže 
narodiť v našich srdciach aj dnes. Nech Božia 
láska a milosť naplní naše domovy a životy, a 
nech prítomnosť Pána Ježiša prinesie pokoj a ná-
dej do každej situácie. 
Želám vám všetkým požehnané a radostné Via-
noce, plné Božej lásky a milosti. 

Peter Taját, 
evanjelický farár svätojánsky 
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Základná škola s materskou školou 
Liptovský Ján 
Materská škola 

Začiatok školského roka. Jeseň je obdobím, 
keď príroda prezentuje svoju najkrajšiu paletu fa-
rieb. Stromy sa odievajú do odtieňov zlatej, oran-
žovej a červenej a zem sa pokrýva jemným ko-
bercom lístia. V jeseni sa otvorili aj brány našej 
materskej školy. Začiatok školského roku je vždy 
špeciálnym obdobím plným očakávania a radosti. 
Naša materská škola je miesto, kde 66 zvedavých 
a kreatívnych detí nachádza svoj druhý domov. 
Pani učiteľky sa snažia vytvárať prostredie plné 
radosti a vzdelávacích príležitostí pre našich naj-
menších. Prvé septembrové dni deti prichádzali 
so zvedavými očkami, pripravené objavovať nové 
priateľstvá a dobrodružstvá v bezpečnom pro-
stredí. Triedy sa zapĺňali smiechom a veselými 
hlasmi, ktoré počuť v každom kúte.  
Deň bez áut. V septembri si deti strednej a pred-
školskej triedy do materskej školy priniesli bicykle 
a kolobežky. V blízkosti materskej školy a na do-
pravnom ihrisku si jazdou na bicykloch a kolobež-
kách pripomenuli „Deň bez áut“. Deti sa s nadše-
ním učili pravidlá cestnej premávky, trénovali 
svoju obratnosť a získavali nové zručnosti. Pre 
deti z malej triedy bola prvá návšteva dopravného 
ihriska veľkou udalosťou a dobrodružstvom. Do-
pravné ihrisko sa premenilo na zónu plnú det-
ského smiechu a zvukov kolies bicyklov, kolobe-
žiek a odrážadiel.    
NAPANT. Počas mesiacov október a november 
deti zo strednej a predškolskej triedy navštívila aj 
pani Elenka z NAPANTU. Deti sa dozvedeli veľa 
o zvieratkách, ako v lese žijú, čím sa živia, čo ro-
bia v jeseni a ako sa pripravujú na zimu. 
Plavecký výcvik. Plávanie patrí medzi športy, 
ktoré najefektívnejšie rozvíjajú základné funkcie 
ľudského organizmu. Plavecký výcvik v materskej 
škole je skvelou príležitosťou pre deti získať zá-
kladné plavecké zručnosti a rozvíjať dôveru vo 
vodnom prostredí.  

 
V dňoch od 3.10. – 9.10. 2024 sa uskutočnil pla-
vecký výcvik detí MŠ v kúpeľno-rehabilitačnom 
ústave MV SR Bystrá v Liptovskom Jáne, ktorého 
sa zúčastnilo 21 detí vo veku 5-6 rokov. Pri 

preprave detí pomáhali rodičia detí z predškolskej 
triedy, ktorým sa chceme aj takouto formou poďa-
kovať za spoluprácu.  
„Hlava v hlave“ – Liptovská galéria. 26.sep-
tembra 2024 boli deti z predškolskej triedy navští-
viť Liptovskú galériu P. M. Bohúňa na výstave 
s názvom „Hlava v hlave“. Deti sa zúčastnili 
množstva aktivít, ktoré ich veľmi zaujali. Z galérie 
si odniesli množstvo zážitkov a vlastné umelecké 
dielo. 

 
 
Čo deti ešte čaká. V mesiaci december sa deti 
budú tešiť na Mikuláša, čakajú ich Vianočné be-
siedky, vianočné vystúpenie a koledovanie v obci 
Liptovský Ján, vianočná tržnica  a vianočné pose-
denie v triedach.   
Mrazivé ticho, všade biely sneh, 
konečne pokoj, nebo plné hviezd. 
Je tu čas vianočný, keď stromček sa ligoce, 
prajeme Vám zo srdca prekrásne Vianoce. 

     Pani učiteľky z MŠ Liptovský Ján 

Základná škola – prvý stupeň 
Nový školský rok na našej škole: Prváčikovia 
a reforma vo vzdelávaní. V novom školskom 
roku 2024/2025 nastúpilo do našej školy 16 prvá-
čikov, ktorí sú symbolom začiatku vzrušujúcej a 
zmenami nabitej etapy vo vzdelávaní. Práve ich 
sa týka najnovšia reforma vo vzdelávaní, ktorá 
prináša množstvo inovácií s cieľom posunúť 
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školstvo na vyššiu úroveň a pripraviť žiakov  na 
výzvy súčasného a budúceho sveta. Vo vzdelá-
vaní kladieme dôraz na rozvoj kritického mysle-
nia, spoluprácu a schopnosť riešiť problémy.  

 
Aplikujeme viac praktických zaujímavých aktivít, 
učenie sa hrou, ktoré podporujú prirodzenú zve-
davosť. Rozvíjame základné digitálne zručnosti, 
ktoré sú pevnými základmi pre neskoršie vzdelá-
vanie. Reforma prináša aj väčší dôraz na medzi-
odborové prepojenie, kde jednotlivé predmety 
prepájame tak, aby deti lepšie chápali ich vzá-
jomné súvislosti. Prváčikovia našej školy sú tak 
súčasťou zmeny, ktorá sa snaží urobiť vzdeláva-
nie nielen efektívnejším, ale aj zábavnejším a viac 
motivujúcim. Všetci sa tešíme na to, aké výsledky 
prinesie tento nový prístup, a sme presvedčení, 
že sa tieto malé kroky pre našich prváčikov stanú 
veľkým skokom do ich vzdelávacej budúcnosti. 
Jedným z hlavných aspektov reformy je aplikácia 
anglického jazyka počas celého vyučovania. 
Tento prístup podporuje prirodzené osvojovanie 
jazyka prostredníctvom každodennej komuniká-
cie a učenia sa v rôznych situáciách. Prváčikovia 
majú tak príležitosť získať základné jazykové 
zručnosti počas celého vyučovania. Okrem toho  
sa  sústreďujeme na integráciu techník mindful-
ness, ktoré pomáhajú žiakom rozvíjať schopnosť 
sústredenia, zvládať stres a lepšie sa vyrovnávať 
s emóciami. Významnou súčasťou sú aj ranné 
kruhy. Tieto ranné stretnutia slúžia na vytváranie 
lepšej komunity v triede. Všetky inovatívne prvky 
vo výučbe našich prváčikov sú krokom k vytvore-
niu vzdelávacieho prostredia, ktoré je nielen 
vzdelávacie, ale aj podporné a stimulujúce pre 
zdravý osobnostný rozvoj. Vďaka týmto prístu-
pom sa naši najmenší žiaci učia nielen vedomosti, 
ale aj dôležité zručnosti potrebné pre ich osobný 
a akademický rast. 

PaedDr. Zuzana Sčensná 

 
Základná škola – druhý stupeň 

Náučná prednáška v mestskej knižnici. Ako 
funguje planéta Zem? O trhaní kontinentov, dino-
sauroch, najväčších prírodných katastrofách 
a ešte oveľa viac informácií prezradil žiakom 5. 
ročníka paleontológ Mgr. Dušan Valent, ktorý sa 
zameriava na popularizáciu prírodných vied, ar-
cheológie a kritického myslenia. Stretnutie sa us-
kutočnilo 26.11.2024 v priestoroch knižnice 

mesta Liptovský Mikuláš. Žiaci aktívne odpove-
dali na otázky vedca a voľne vyjadrovali svoje 
predstavy. Na záver pútavej prednášky žiaci kládli 
otázky k téme, ktorej sa spolu venovali.  
Burza stredných škôl. Dňa 22.10.2024 sa 
v priestoroch Domu kultúry v Liptovskom Mikuláši 
uskutočnil XXI. ročník podujatia pod názvom 
Burza informácií o stredných školách. Tejto akcie 
sa zúčastnili žiaci 8. a 9. ročníka a mali možnosť 
informovať sa o širokej ponuke stredoškolských 
odborov, aby sa vedeli správne rozhodnúť akou 
cestou sa poberú, keď opustia brány základnej 
školy. 
 Divadelné predstavenie  NEBOJSA. V ponde-
lok 28. 10. 2024 zavítalo do školskej telocvične 
bábkové divadlo s činohernými prvkami. Príbeh, 
v ktorom mali rodičia kedysi – kdesi jedného syna, 
ktorý sa nebál, a tak sa vybral do sveta.  Či sa na 
svojej ceste naučil báť, kto všetko sa mu priplietol 
do cesty a či v tom ďaleko svete okrem strachu aj 
lásku stretol, to všetko sa dozvedeli žiaci I. a II. 
stupňa počas vystúpenia dvoch protagonistov 
predstavenia, ktoré bolo spracované na motívy 
rozprávky Pavla Dobšinského.   
Múzeum holokaustu.  
Dňa 24.9.2024 sa žiaci 8. a 9. ročníka zúčastnili 
plánovanej školskej exkurzie v Múzeu holokaustu 
v Seredi. Absolvovali rozsiahlu prehliadku vnútor-
ných a vonkajších priestorov zachovaného pra-
covného tábora na Slovensku. Dozvedeli sa ako 
prebiehal nábor ľudí do zariadenie a aký život 
viedli v nehostinných podmienkach. Vďaka digi-
tálnej technike mohli sprostredkovane vidieť a po-
čuť autentické výpovede osôb, ktoré prežili mu-
čivé časy v tábore. Žiaci pochopili význam slova 
holokaust, o ktorom veľa počuli, ale až osobnou 
návštevou si uvedomili, aké veľké zlo to bolo. Vi-
deli pozostatky odevov i časť ľudského DNA ako 
relikt smutných čias. V rámci vzdelávacie pro-
gramu DETI A HOLOKAUST žiaci aktívne spolup-
racovali s odborným lektorom.   
Vedomostné súťaže. Žiaci sa aktívne zapojili do 
vedomostných súťaží ako bola olympiáda zo slo-
venského jazyka a anglického jazyka. U žiakov sa 
veľkej obľube teší súťaž YPSILON – Slovina je 
hra.  

Mgr. Katarína Budayová 
 

Šport v škole. Každoročne sa zapájame do špor-
tových súťaží, ktoré sú medzi našimi žiakmi veľmi 
obľúbené. Okrem akcií, ktoré organizuje Centrum 
voľného času v spolupráci s inými základnými 
školami, si príležitostne zorganizujeme aj vlastné 
školské športové turnaje. Vo výsledkových listi-
nách sa umiestňujeme v prvej polovici a tento 
školský rok sa nám podarilo obsadiť už aj 
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medailové pozície – futsal chlapci – 2. miesto na 
okresnom kole a dievčatá v stolnom tenise zvíťa-
zili a postúpili na krajské kolo, ktoré sa bude ko-
nať v marci 2025 v Čadci. Veríme, že sa bude de-
ťom dariť aj naďalej. V nasledujúcich riadkoch 
uvádzame stručné výsledky. 
Školský turnaj vo vybíjanej. Pri príležitosti je-
senných prázdnin sme zorganizovali školský tur-
naj vo vybíjanej zmiešaných družstiev pre žiakov 
5., 6. a 7. ročníka. Dvojročný rozdiel medzi hráčmi 
bol viditeľný, ale ani najmladší piataci sa nedali 
zahanbiť. Turnajovým spôsobom sme odohrali 3 
zápasy a prežili sme pekné dve športové hodinky 
v telocvični.  
Futsal - chlapci. Našim najstarším futbalistom sa 
podarilo zvíťaziť v kvalifikačnom kole vo futsale. 
Po dvoch výhrach 3:0 a 4:0 v skupine, obsadili 
prvé miesto a zabezpečili si tak postup na 
okresné kolo. Porazili sme obe školy z Liptov-
ského Hrádku. Okresného kola sa a zúčastnilo 6 
najlepších škôl. Bojovalo sa v dvoch skupinách 
a našim chlapcom sa darilo takto: v skupine ob-
sadili 1.miesto a vďaka dvom výhram sa hladko 
prebojovali do finále. V zápase o prvé miesto sme 
sa stretli so ZŠ Okoličianska. Zápas bol vyrov-
naný, ale nakoniec naša víťazná šnúra skončila 
a obsadili sme celkové 2. miesto z  18-tich škôl 
v okrese. Školu reprezentovali – Aďo Jančuška, 
Lukáš Kamenský, Alex Tekel, Matej Križka, Samo 
Čurný, Matej Hreha, Roman Šikulaj, Michal Wini-
ozsa, Alex Garaj a Filip Harich.  Ďakujeme chlap-
com za bojovného ducha a gratulujeme. 
Okresné kolo v badmintone chlapcov a diev-
čat. Koncom októbra sa uskutočnilo okresné kolo 
v bedmintone. Súťaže sa zúčastnilo 10 chlapčen-
ských a 11 dievčenských družstiev. Bojovalo sa 
najprv v štvorhre a potom aj v dvojhrách. Za 
chlapcov našu školu reprezentovali Lukáš Ka-
menský, Matej Križka a Alex Garaj. Chlapci skon-
čili na peknom 5. mieste. Dievčatá si vybojovali 
úžasné 4. miesto a od postupu do finálovej trojky 
ich delil len jeden prehratý set. Ale aj smolná ze-
miaková medaila nás potešila. Školu reprezento-
vali Arianna Mlynarčíková, Michaela Halajová, 
Sára Oginčuková a Daniela Durdíková. Ďakujem 
chlapcom aj dievčatám za vzornú reprezentáciu 
školy. 
Stolný tenis – okresné kolo. V Liptovskom Mi-
kuláši sa konalo okresné kolo v stolnom tenise 
dievčat. Zúčastnilo sa ho 10 družstiev. Dievčatá 

bojovali v troch kvalifikačných skupinách o po-
stup do finále. Tam postúpil iba víťaz z každej 
skupiny. Naše dievčatá v zložení – Miška Hala-
jová, Saška Klongová, Viki Chlebová a Sárka 
Oginčuková sa po troch víťazstvách prebojovali 
medzi tri najlepšie školy. Vo finále tiež nezaháľali 
a po dvoch výhrach sa umiestnili na prvom mieste 
a tým si zároveň vybojovali postup na krajské 
kolo, ktoré sa bude konať v Čadci.  

 
O deň neskôr sa nad zelenými stolmi predstavili 
aj chlapci – Simon Tekel, Maťo Križka, Maťo 
Hreha a Samko Čurný bojovali tiež v skupinách 
o postup do finále. Nezopakovali však úspech 
dievčat a po jednej výhre a jednej prehre skončili 
v skupine na druhom mieste. Celkovo z 11tich 
družstiev obsadili pekné 5. miesto. 
Školský turnaj vo volejbale. Pri príležitosti Mi-
kuláša sme v škole zorganizovali Mikulášsky tur-
naj vo volejbale pre zmiešané družstvá ôsmakov 
a deviatakov. Pridali sa aj zamestnanci školy 
a vytvorili sme tretie družstvo. Super sme si za-
hrali, diváci povzbudzovali o stošesť a na záver 
sme sa zhodli, že by sme si takýto turnaj mohli 
zopakovať častejšie. 

Mgr. Katarína Horňáková 

 

Školský klub detí 
Mesiac úcty k starším. Október sa niesol v du-
chu spomienok na našich starkých. Rozprávali 
sme sa, čo všetko pre nás znamenajú a pripravili 
sme im krátke vystúpenie. Veríme, že sme im vy-
čarili úsmev na perách a pripomenuli sme im, akí 
sme vďační, že ich stále máme. 
Deň jablka. V rámci zdravej výživy a svetového 
dňa jablka sme v ŠKD vyrábali jabĺčka rôznymi 
technikami. Porozprávali sme sa o rôznych odro-
dách jabĺk, aké majú vitamíny, ochutnali sme ja-
blkové koláčiky, ktoré sme si sami pripravili. Zistili 
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sme veľa nových informácií a ešte sme sa pri tom 
aj zabavili. 
 

 
 
Vianočné vystúpenie. Krásne predvianočné ob-
dobie už tradične patrí medzi naše najmilšie 
zvyklosti, keď s deťmi vystupujeme v krátkom kul-
túrnom programe - Posedenie pri jedličke. Via-
nočnú atmosféru sme spríjemnili našim starkým 
pásmom piesní, básní, tančekov. Vôňa kapus-
tnice, vianočného pečiva a krehkých oblátok do-
tvárala atmosféru prichádzajúcich Vianoc.  
 

 
Bc. Ľubica Forgáčová 

 
 

Erasmus Plus 
 

Po anglicky, prosím! Zá-
kladná škola s materskou 
školou v Liptovskom Jáne sa 
už po tretíkrát zapojila do 
programu Erasmus Plus – 
vzdelávacia mobilita jednot-

livcov. Tento raz sme projekt zamerali na zvýše-
nie úrovne vzdelávania anglického jazyka – učite-
ľov, ale aj žiakov. Prvýkrát sme mali mobilitu roz-
delenú: jedna skupina učiteľov bola na Malte; 
druhá skupina bola v Španielsku. 
Malta. V októbri 2024 sa dvojica pani učiteliek zú-
častnila týždenného vzdelávacieho kurzu s ná-
zvom Znalosti anglického jazyka pre učiteľov – 
Úroveň 1. Kurz bol určený pre učiteľov, ktorí si 
chceli osviežiť a zlepšiť svoje znalosti angličtiny.  
Každý deň bol nabitý aktivitami a zábavným uče-
ním. Po úvodných zoznamovacích aktivitách na-
sledovali dynamické činnosti, ako sú slovné hry, 
diskusie, hranie rolí či práca na projektoch. Ne-
chýbali ani špecializované tréningy na zlepšenie 
výslovnosti. Jedným z najväčších zážitkov bol ce-
lodenný výlet na ostrov Gozo, kde sme mohli spo-
znať miestnu kultúru a tradície.  
Získané zručnosti plánujeme uplatniť na našej 
škole. Chceme motivovať žiakov k odvahe použí-
vať angličtinu, zlepšiť ich výslovnosť a komuniká-
ciu, a zároveň zaviesť interaktívne metódy vý-
učby.  
Španielsko. Kurz Metóda CLIL prebiehal v špa-
nielskej Andalúzii, v meste Málaga; koncom ok-
tóbra 2024 sa ho zúčastnili traja učitelia.  
Tento kurz bol zameraný na pochopenie základ-
ných princípov metódy CLIL (integrované učenie 
cudzieho jazyka v rámci iných predmetov); tvore-
nie plánov a príprav hodín s využitím tejto me-
tódy; spôsoby hodnotenia. Zoznámili sme sa 
s rôznymi stratégiami na podporu učenia sa cu-
dzieho jazyka, zvyšovanie kultúry a spolupráce 
v skupine. Súčasťou vzdelávania bola aj výmena 
skúseností, zvyšovanie jazykovej a komunikačnej 
úrovne. Plnili sme rôzne úlohy a zadania. Kurz 
sme zakončili prezentáciou ukážkovej hodiny 
s využitím metódy CLIL. Metódu CLIL by sme 
chceli zaviesť do školského vzdelávacieho pro-
gramu. Pilotne sa už pomocou tejto metódy učí 
anglický jazyk v reformnej prvej triede. 

Mgr. Miriam Bistiaková, Mgr. Zuzana Daňová 
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Starí páni 3, alebo „Sláva nám, sláva 
nám, my sme ŠK Ďumbier!“ 

 
Tak, ako už bolo viackrát oznámené v obecnom 
rozhlase, po predchádzajúcich vydarených ak-
ciách „Starí páni 1“ v r. 2019 a „Starí páni 2“ v r. 
2023, chceli organizátori touto akciou vyjadriť po-
ďakovanie najmä priamym aktérom týchto dvoch 
futbalových zápasov a samozrejme aj  svojím 
priaznivcom. 
Začiatok akcie bol impozantný. Po úvodnom 
slove hlásateľa Milana Beťku nastúpili na hraciu 
plochu hráči oboch družstiev. Starí aj mladší, vy-
sokí aj nižší, chlapci aj dievčatá, slovom paráda. 
A potom prišlo to, čo sa ešte na štadióne v Uhor-
skej Vsi nikdy nestalo. Pred nastúpené zostavy sa 
napriek svojmu vážnemu zdravotnému stavu po-
stavil Peter Beťko st. a prvýkrát do mikrofónu za-
spieval pre mnohých neznámu „uhorčiansku“ fut-
balovú hymnu „Sláva nám, sláva nám, my sme 
ŠK Ďumbier“ A keď sa do viackrát opakovaného 
refrénu opreli aj hráči, zem sa triasla a závisťou 
by určite zbledli aj „chlopi z Heľpy“.  
Potom spolu s predsedníčkou FO Katkou Pača-
novou vykonali slávnostný výkop. Po ňom pán 
rozhodca Juraj Lehotský prerušil hru a hlásateľ 
oznámil minútu ticha pre všetkých našich býva-
lých futbalistov, ktorí už nie sú medzi nami. Ta-
kýto začiatok mal skutočne nielen slávnostný, ale 
aj dojímavý ráz a nikto sa za vlhké oči nehanbil. 
Už začiatok zápasu naznačil, že rozdelenie do 
družstiev sa hlavnému trénerovi príliš nevydarilo. 
Kvalitatívne to bolo OK, ale vekovo mladší čer-
vení mohutne útočili a nebyť skvelého brankára 
žltých Vladka Multáňa a s prehľadom brániaceho 
Sveta Beniana, bolo by rozhodnuté už na za-
čiatku zápasu. Vlado Zajac priamo z výkopu skú-
šal jeho pozornosť a o chvíľu bombou opäť. Keď 
Ondrej Pačan namiesto toho, aby dal gól, spravil 
pred bránou žltých kotrmelec a Jožko Tkáč zaho-
dil aj nemožné, nerozhodný stav stále trval. Tvrdo 
vystrelila aj Lili, ale všetko bolo zbytočné. Brankár 
stiahol roletu a diváci len krútili hlavami, prečo 
ešte nie je v repre. Jeho výborný výkon neovplyv-
nila ani tvrdá zrážka s Vladom Zajacom, najlep-
ším strelcom posledného ročníka.  Trocha vody 
a náplasť všetko vyriešili za minútu, kým na Slo-
vane by dvaja lekári a fyzioterapeutka ošetrovali 
brankára najmenej 10 minút.  
Aj keď si hráči vo veľkých zápasoch menia dresy 
až po ich skončení, tréner v snahe vyrovnať sily 
už po pár minútach nariadil Ľubovi Porubänovi, 
aby si červený dres vymenil za žltý. Všetkých to 
prekvapilo, lebo hráč v žltom drese a červených 
štulpniach dlho miatol súpera.  
K tomuto prekvapivému strategickému ťahu do-
pomohla aj predchádzajúca situácia, kedy sa 

zranil talentovaný nováčik v drese žltých, pán pro-
kurátor Milan Mikuláš. Pri šprinte, rýchlejšom ako 
má hociktorý atlét, si natiahol zadný stehenný 
sval. Dobrou správou je, že nebude žiadať vytvo-
renie komisie na prešetrenie svojho zranenia, 
lebo v momente, keď sa to stalo,  široko ďaleko 
nikoho nebolo.  
Skvele hrali aj obidve slečny. Nelka Pačanová ťa-
hala útoky po pravej strane žltých a Lili Ľubeľa-
nová po ľavej červených. Nič sa nedá robiť, ale 
faktom je, že tentoraz hrali lepšie, ako ich otcovia. 
Novinkou tohto podujatia bolo aj to, že hlásateľ si 
ako spolukomentátora prizval aj uznávaného fut-
balového experta Dana Šimovčeka. A to bol sku-
točne výborný ťah.  
Na rozdiel od televíznych prenosov náš expert 
nehodnotil len skončené situácie, ale aj dôrazne 
vyzýval hráčov, aby pridali a hrali minimálne tak 
dobre, ako pred štyridsiatimi rokmi. S kritikou ne-
šetril a útočil aj na hlavného trénera, aby niečo ro-
bil so Sovou, ktorá podľa neho lietala kade-tade. 
Tréner však veľa možností nemal, lebo iný vták 
v zostave nebol. Pred rokom to bolo jednoduch-
šie, lebo vtedy bola poruke aj bielovlasá Čajka 
(Ľuboš) so sivou čiapkou. 
Uznávaný futbalový expert, v snahe dosiahnuť 
maximálnu úroveň hry, zámerne použil aj v po-
slednom čase populárnu novinársku kačicu, po 
anglicky hoax. Počítal s tým, že keď pošteklí ak-
térov otázkou, či majú uhradené štartovné, tak sa 
nasrdia a začnú ešte rýchlejšie a presnejšie hrať. 
Červení to správne pochopili, pridali, ale u žltých 
opak bol pravdou.  Miesto zlepšenia hry začali 
rozmýšľať, či po úhrade vysokého štartovného im 
od nového roka zostane aspoň životné minimum 
po zvýšení všeobecnej sadzby DPH na 23%.  
Prvý gól dali pred koncom polčasu červení, keď 
Vlado Polóni predsa len odklial bránu žltých. Cez 
polčasovú prestávku pravdepodobne došlo v ka-
bíne žltých k umývaniu hláv, lebo títo hneď na za-
čiatku 2.polčasu po vzornej spolupráci Michal 
Perašín – Lacko Šimovček – Nelka Pačanová vy-
rovnali Ľubom Porubänom na 1:1.  Potom začal 
úradovať v bráne červených Majo Zlejší. Oproti 
minulému roku zhodil 25 kíl a tak jeho nečakaná 
mrštnosť bola prekážkou všetkých sľubných akcií 
žltých. Po druhom góle červených, ktorý s prehľa-
dom vsietil Milan Kormaník, žltí už viac nemysleli 
na obranu a preto ďalším dvom gólom z prečísle-
nia od Ľubeľanovcov nezabránil ani stále výborne 
chytajúci brankár. A potom a diali veci. Žltí pre-
stali myslieť na konsolidáciu verejných financií 
a lavíny ich útokov sa valili jedna za druhou na 
bránu červených. Brankár žltých poslal do brány 
svojho talentovaného syna Marka a sám zakladal 
útočné akcie, z ktorých jednu dokonca zakončil 
gólom. A zo 4:1 bolo zrazu po góloch Milana Švrla 
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a Vladimíra Multáňa 4:3. Potom sa Lacko Ši-
movček nádherne uvoľnil, našteľoval si to na pra-
vačku a vystrelil. Ruky, ktoré už vyleteli nahor, 
aby oslávili vyrovnávajúci gól, bezvládne klesli, 
lebo lopta akosi zázračne poskočila, chvíľu po-
stála a potom odskackala mimo brány. Kolektívny 
vzdych hráčov a fanúšikov vyplašil aj ryby v Štiav-
nici. Vyrovnanie stále viselo na vlásku. Keď na-
tiahnutý sval posadil Miška Perašína na lavičku, 
žltí v zostávajúcom dlhočiznom nadstavení už ne-
našli sily na vyrovnanie. Nie je pravdou, že pán 
rozhodca, ktorý nadstavil 5 minút a v poslednej 
piatej minúte povedal, že do konca nadstavenia 
chýba ešte 8 minút, to urobil iba preto, aby žltí vy-
rovnali. Jednoducho len chcel, aby toto skvelé 
predstavenie ešte neskončilo. Piaty gól v sieti žl-
tých po krásnej individuálnej akcii a lobe Janka 
Šúryho bol už len čerešničkou na torte. 
Kopy na bránu po stretnutí priniesli veľa krásnych 
zákrokov brankárov Maja a Marka. Ale aj kopu 
úsmevných situácií a nevídaných gólov, hodných 
do relácie „Frajer na zá-
ver“. Aj keď nakoniec aj 
v tomto súboji zvíťazili 
červení, analýza spoma-
lených videozáznamov 
brankárskych zákrokov 
potvrdila, že po legendár-
nej Čiernej mačke Miškovi 
Čenkovi nám vyrastá 
ďalší brankársky talent, 
zatiaľ ešte len kocúrik 
Marko Multáň. 
Po zápase hráči a reali-
začné tímy sa na želanie 
fotografov zoradili dokopy 
a potom im predsedníčka 
FO spolu s dcérou Nelkou odovzdala krásne pa-
mätné medaily z dielne sponzora Milana Pačana. 
Na pozápasovej tlačovej besede hlavný tréner 
musel čeliť otázkam novinárov, či sa neobáva od-
volania na najbližšom pléne poslancov OÚ. Pove-
dal, že očakáva skôr pochvalu, pretože jeho druž-
stvo prvé pochopilo pravý význam konsolidácie 
a začalo už v tomto zápase, najmä v 1.polčase,  
šetriť ako pohybom, tak aj presnými nahrávkami 
a strelami na bránu.  
Hráčov potom čakala výdatná večera, fajný guľáš 
od majiteľa michelinskej hviezdy Dušana Zlej-
šieho, obložené chlebíky a nakoniec koláče od 
Katky Pačanovej, Evky Beťkovej a Helenky Ši-
movčekovej. A potom samozrejme pitný režim. 
Keď opäť raz zaburácala „uhorčianska hymna“, 
pribehli Slávkovi chlapi z hory, že rušíme med-
vede, ktoré potom robia hlúposti. Dobrý guľáš, 
ktorý si riadne zaplatili, však všetko urovnal 

a hymna sa ešte niekoľkokrát mohla zaspievať 
znova. 
Zorganizovať a aj finančne zabezpečiť takúto vy-
darenú akciu organizačný výbor starých pánov 
mohol len za výraznej podpory hlavných sponzo-
rov Romana Pavelicu a Milana Pačana, vždy 
ochotných prispieť na akúkoľvek športovú, alebo 
kultúrnu akciu. Ďalej to bolo štartovné, vyzbierané 
v rokoch 2019 a 2023 od aktérov obidvoch zápa-
sov. Obecnému úradu a FO však patrí poďakova-
nie za poskytnutie hracej plochy a vnútorných 
priestorov štadióna. 
Z pohľadu budúcnosti je výbornou správou, že 
znovuobjavená „uhorčianska futbalová hymna“ 
sa bude nahrávať pravdepodobne v legendárnom 
londýnskom hudobnom štúdiu Abbey Road. 
A „Sláva nám, sláva nám“ zostane tak zachovaná 
aj pre ďalšie generácie. A ak sa tento zámer ús-
pešne podarí, ponúkneme ministerstvu kultúry 
aktívnu výpomoc vrátane interpreta aj pri avizova-
nej úprave našej slovenskej hymny.  

 
Štatistiky stretnutia: 
Zostavy: 
Žltí: Vladimír Multáň , Marko Multáň, Ján Hlavaj 
st., Svetozár Benjan, Peter Kráľ, Milan  Mikuláš, 
Milan Pačan, Nelka Pačanová, Michal Perašín, 
Ľubomír Porubän, Ľuboš Sova, Ladislav Ši-
movček a  Milan Švrlo . Tréner Ľudovit Perašín 
Červení: Mário Zlejší, Maťo Hlavaj, Milan Korma-
ník, Ladislav Ľubeľan, Lili Ľubeľanová, Ondrej 
Pačan, Vladimír Polóni, Marián Šúry, Ján Šúry, 
Jozef Tkáč a Vladimír Zajac. Tréner Eduard Dra-
hovský. 
Sled a strelci gólov: Vladimír Polóni 0:1, Ľubo Po-
rubän 1:1, Milan Kormaník 1:2, Ladislav Ľubeľan 
1:3, Lili Ľubeľanová 1:4, Milan Švrlo 2 : 4, Vladimír 
Multáň 3 : 4,  Ján Šúry 3 : 5. 
Rozhodca: Juraj Lehotský 
Divákov: 576 – rovnako ako obyvateľov obce, vy-
predané. 

Ľudovit Perašín 
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PRVÁ... 
Zviditeľniť a prezentovať sa dá rôznymi spôsobmi a v rôznych ob-
lastiach.  Rozvíjame svoje aktivity len pre vlastné potešenie, fy-
zické a duševné zdravie, alebo inak vypĺňame svoj voľný čas. 
Realizovať sa môžeme v kultúre, športe, ale aj v dobrovoľnej po-
moci druhým, v rôznych životných situáciách. 
Ja chcem zviditeľniť našu občianku pani Evku Klimovú, ktorá 
ako PRVÁ Uhorčianka 1.10.2024 zabehla polmaratón  /20 095 
km/ na Medzinárodnom maratóne mieru v Košiciach. 
Vo svojej kategórii, za účasti 1 952 pretekárok skončila na 196. 
mieste s časom 1:52:33 hod., čo je veľmi pekné umiestnenie. 
No ako pani Evku poznám, určite chce do budúcna absolvovať 
celý maratón, čo je 42 195 km. Tak mi to vychádza, že popri jej 
aktivitách a rôznych súťažiach to bude už na budúci rok.   
Keďže sa jej lepšie behá v kolektíve, ako samej, je už štvrtý rok 
členkou všestranného športového družstva Liptovské komando. 
Po MMM, ako PRVÁ Uhorčianka absolvovala  Banskoštiavnický 
ultrapunk, čo je beh z Banskej Štiavnice cez Hodruša-Hámre, Vy-
hne, Sklené Teplice v dĺžke 58 km s celkovým prevýšením 2 600 
m.  
Bežíme ďalej...  Absolvovala prechod Malými a Bielymi Karpatmi, 

rôzne cyklo-bežecké túry v Poľsku a blízkom pohraničí. Naposledy beh zo Štrbského plesa Tatranskou 
magistrálou cez Podbanské, Nicovô do Liptovského Mikuláša, v dĺžke 48 km. 
Tých väčších, aj menších podujatí a pretekov je však oveľa viac. Pri takýchto výkonoch a skúsenostiach 
určite zvládne aj 42 kilometrový maratón v Košiciach. 
Aby sa mohla venovať svojim športovým aktivitám, má veľkú podporu u manžela, ktorý s ňou niektoré 
podujatia absolvuje, hlavne cyklotúry, alebo ako jej fanúšik. 
Športovým aktivitám sa venuje aj 13 ročný syn Matúš, ktorý po niekoľkých rokoch zjazdového lyžovania 
„presedlal“ do sedla bicykla a to na cestný, horský, ale asi mu najlepšie vyhovuje cyklokros, v ktorom má 
za sebou už 6 súťaží v Slovenskom pohári a aj účasť na ME žiakov v Šamoríne.  Začínajú prichádzať 
prvé úspechy a to aj pričinením pána Bethera, tiež občana našej obce, ktorý je veľkým zanietencom 
cyklistiky všeobecne. V cyklo klube Climberg Sport Team sa venuje ešte ďalším dvom pretekárom. 
Evkin športový duch, vytrvalosť, viera v seba niečo dokázať a nevzdávať sa, si vyžaduje takmer denný 
tréning v prírode, alebo v priestoroch telocvične. Jej športové výsledky potešia nielen ju a  rodinu, ale aj 
nás, spoluobčanov. Je to hodné nasledovania. 
Je dobré vedieť, akých úspešných ľudí máme v našej malej obci, ktorí reprezentujú nielen seba, ale aj 
našu obec Uhorskú Ves. 
Evka, držíme Ti palce do ďalších pretekov a tréningov a hlavne bez zranení. 

                                                                                 Daniel Šimovček 
 

Dobrovoľný hasičský zbor obce v akcii 
Naši dobrovoľní hasiči aj keď mierne ustú-
pili so svojich pozícii, čo sa týka činnosti, 
sa zúčastnili pod vedením veliteľa DHZO 
Ing. Jozefa Tkáča taktického cvičenia v Zá-
važnej Porube pod pracovným názvom 
„zdolávanie požiaru lesného porastu v blíz-
kosti rekreačných chát“, kde s ostatnými 
zúčastnenými jednotkami nášho okrsku si 
nacvičovali diaľkovú dopravu vody hadico-
vým vedením a postup stavby jazierkového 
systému, upravenie podložia pre jazierko 
a čerpadlo, ukotvenie jazierka, pripojenie 
na dopravne vedenie vody „B“, uloženie 
čerpadla a napojenie dopravného vedenia 

„C“ do ďalšieho jazierka. Ak máš záujem o zaujímavú činnosť v DHZO, radi ťa privítame. 
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UHORČIANSKA VLAJKA NA VRCHOLE 
... A to doslova. Vrch Mount Danavand je vyhasnutou sopkou Alborz. Výškou 5 610 m.n.m je najvyššou 
horou v Iráne a druhou najvyššou sopkou na severnej pologuli. Od hlavného mesta Teheránu je vzdia-
lený len 66 km a je významnou horou a pojmom v perzskej mytológii. Do tejto výšky a na vrchol ju ako 
prvý Uhorčan vyniesol pán Tomáš Palovič. 
Tejto expedície sa zúčastnil s ďalšími nadšencami výškových trekov. Celá akcia trvala 8 dní, 21. – 
28.9.2024.  
 

Pobyt v takýchto výškach je už pre ľudský organizmus 
náročný a je potrebné sa postupne aklimatizovať, čo 
môže trvať aj niekoľko dní. Je to individuálne, lebo každý 
človek reaguje na výškové rozdiely inak. 
Im to trvalo dva dni. Na tretí deň sa terénnym autom vy-
viezli do výšky 3 200 m. Nasledovala príprava a nakla-
danie batožiny na mulice a náročný 5 hodinový výstup 
na chatu Bargah Sevam Refuge vo výške 4 200 m. Noc 
strávili na chate a ráno absolvovali ďalší aklimatizačný 
výstup do výšky 4 850 m. a po oddychu návrat dole na 
chatu. V piaty deň zavčasu ráno začali výstup na Mount 
Danavand. Po náročnom sedemhodinovom stúpaní do-
siahli vytúžený cieľ a mimoriadne im prialo aj počasie, čo 
sa v týchto výškach nestáva tak často. Po krátkom od-
dychu na vrchole, kde si pán Palovič priniesol, okrem 
slovenskej, aj vlajku Uhorskej Vsi, urobili krásne pa-
mätné fotky, nasledoval dlhý a náročný návrat na chatu. 
Na ďalší deň zostúpili až do dediny Palour a následne sa 
presunuli do Teheránu.  
Popoludní ešte zregenerovali telo ľahšou turistikou. Noc 
strávili v hoteli a cez deň si prezreli nádherné a vzácne 
kultúrno-historické pamiatky Teheránu. 
 Posledný 8. deň raňajky v hoteli, transfer na letisko 
a šťastný návrat domov. 

Zaujímavosťou je, že pán Palovič dosiahol vrchol s ďalšími 4 členmi expedície a všetci sú členovia jeho 
najbližšej rodiny. 
Takáto a jej podobná expedícia si však 
vyžaduje dlhodobú prípravu. Spome-
niem rôzne povolenia na vstup do kra-
jiny, do týchto výšok, na konkrétny vr-
chol, poistenia, transfery, rezervácie na 
pobyty, nocľahy a  ďalšie veci. 
Tiež je potrebné špecifické oblečenie, 
obuv, výstroj, atď. čo si vyžaduje nemalé 
finančné prostriedky. A čo je veľmi dôle-
žité, je to hlavne o počasí a im počasie 
mimoriadne prialo, takže, všetko sadlo 
na výbornú.  
A na záver ešte spomeniem, že toto ne-
bola prvá expedícia pána Paloviča. Má 
za sebou menšie, ale aj známe vrcholy, 
a jeho „topkou“ je zdolanie kaukazského 
Elbrusu 5 642 m, na hranici Európy 
a Ázie a Mont Blancu 4 809 m, najvyš-
šieho vrchu Álp. 
Najbližšie plány pána Paloviča, ako mi povedal, v prvom polroku 2025 už majú na 90% pripravený a za-
bezpečený nemenej známy to vrch – biblický ARARAT... 
 Nieto čo dodať, len: Držíme Vám palce a veríme, že sa opäť s nami podelíte o svoje zážitky!!! 

                                                                     Daniel Šimovček 
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Zo života Základnej organizácie JDS 
 

Seniori s batôžkami dobrôt sa opäť stretli, 
tentoraz v Podturni 

 
Po minuloročnom  batôžkovom posední v Liptov-
skom Jáne sme sa v septembri t.r. stretli v Pod-
turni. Privítala nás s dávkou srdečnosti predsed-
níčka ZO JDS v Podturni pani Emília Ilavská 
a prívetivo sa nám prihovorila i pani starostka  Bc. 
Ivona Vejová.   
Seniori z Liptovského Jána, Uhorskej Vsi a hos-
ťujúcej Podturne si v peknom seniorskom klube 
v bezprostrednej blízkosti obecného úradu vyme-
nili svoje skúsenosti z činnosti svojich organizácií 
a nechýbala ani veselá atmosféra so spevom, 
vtipmi a veselými príhodami z reálneho života. 
A okrem sĺz od smiechu vypadli aj slzy emócií pri 
prednese prózy Ivkou Koberovou. Občerstvenie 
sme si priniesli v batôžkoch. Je to už tradícia, 
o ktorej nám porozprávali pamätníci takýchto ba-
tôžkových stretnutí. Koláče, chlebíky, jedno-
hubky, syry, pečivo slané, sladké a samozrejme, 
bolo aj čím zapiť. Všetci sme sa zhodli na tom, že 
naše susediace obce patria k sebe a v takýchto 
stretnutiach budeme pokračovať. A na budúci rok 
sa o to postaráme my, seniori z Uhorskej Vsi.  

 
 
Celookresný aktív  Okresnej organizácie JDS  

v Liptovskom Mikuláši 
 
sa konal 9.10.2024 v Dome Kultúry v Liptovskej 
Kokave. Účasť, tak ako každý rok, bola čo do 
počtu členov limitovaná. Za našu organizáciu sa 
ho zúčastnili predsedníčka ZO Soňa Slosiarová 
a predsedníčka revíznej komisie Iveta Koberová.  
Úvod aktívu patril ľudovým piesňam v podaní 
ženskej speváckej skupiny z Liptovskej Kokavy 
v spolupráci s folklórnym súborom Litvor, básni 
Jany Záborskej a veselým príhodám Boženy Ďu-
rišovej, predsedníčky ZO JDS v Liptovskej Ko-
kave. Hold a úctu seniorom vo svojich príhovo-
roch vyjadrili všetci hostia – Ján Blcháč, Branislav 

Tréger, Marián Áč, Ján Bartek, Radovan Fronko, 
Peter Kramarčík, Alena Uličná. Aktív viedol pred-
seda OO JDS Milan Bereš  spoločne s predse-
dom celoslovenskej organizácie Michalom Kotia-
nom. Poďakovali nám, seniorom za to, že prená-
šame hodnoty na mladú generáciu, vedieme ju 
k tradíciám, popriali pokoj v duši a stabilné zdra-
vie. Októbrové stretnutie sa nieslo aj v duchu oce-
ňovania. Ústredie JDS udelilo Branislavovi Tré-
gerovi Zlaté ocenenie za spoluprácu, podporu, 
rozvoj a pomoc JDS v prospech celej staršej ge-
nerácie za rok 2024. Záver podujatia patril ver-
šom Milana Rúfusa v podaní Dušana Migaľu 
a poďakovaniu predsedu JDS Michala Kotiana.  
A tak ako hovoria Rúfusove verše v básni Vrs-
tovníkom: 
„Chuť života vonia jeseňou“ 
Prajeme všetkým seniorom, nech tá ich jeseň 
života vonia láskou, zdravím a pokojom. 
 

Október, mesiac úcty k starším 
 
Pri príležitosti mesiaca úcty k starším stretli sme 
sa na slávnostnom posedení v kultúrnom dome 
dňa 23. októbra. Na znak vďaky a spoločenského 
uznania zorganizovalo stretnutie tak ako každý 
rok vedenie našej obce, za čo srdečne ďakujeme. 
Priania našich vnúčat a pravnúčat vyvolali v nás 
úsmev aj slzy, uvedomili sme si, že roky tečú ako 
voda uprostred starostí aj radostí, že ten náš malý 
huncút má už svoje vlastné deti, ba aj vnúčatá, 
ktoré oplácajú aj za rodičov lásku svojim starým 
a prastarým rodičom. A príjemným zážitkom bolo 
pre nás i vystúpenie heligonkárov Michalkovcov. 
Starosta obce okrem príhovoru k nám všetkým 
zablahoželal spoluobčanom, ktorí oslávili 70. a 
75. jubileum.  Ďakujeme všetkým, ktorí sa posta-
rali o pekne pripravenú sálu, občerstvenie, kul-
túrny program a všetko, čo s touto akciou, pre 
nás, seniorov, súviselo. 
 
Červené maky sa stali symbolom konca prvej 

svetovej vojny 
 
11. novembra sme si pri pamätníku pripomenuli 
koniec prvej svetovej vojny ako Medzinárodný 
deň vojnových veteránov. Symbolom tohto dňa sú 
červené maky,  spomienka na padlých vojakov 
a preliatu krv. V príhovore starostu obce sme si 
pripomenuli tisícky zmarených ľudských životov 
v prvej svetovej vojne, hrdinstvo a statočnosť vo-
jakov druhej svetovej vojny i novodobých konflik-
tov. Červený mak sa stal trvalým mementom, že 
vojny sa nesmú diať a opakovať. 
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Jeseň pani bohatá, farbí stromy do zlata 
 
Šikovné a pracovité ruky brigádovali. Spoločne 
sme pohrabali opadané lístie na cintoríne pred  
spomienkou na zosnulých aj v parku pred 11. no-
vembrom. Všetkým zúčastneným patrí poďako-
vanie. 

 
 

Vianočné posedenie pri kapustnici 
 
Čas rýchlo uteká. Ani sa nenazdáme a sú tu Via-
noce, najkrajšie sviatky roka, sviatky pokoja 
a lásky. Dňa 4.12.2024 spolu so ZO SČK a ÚŽS 
sme zorganizovali  tradičné posedenie pri kapus-
tnici vo sviatočne vyzdobenej sále  kultúrneho 
domu s rozsvieteným stromčekom. V tú stredu od 
rána naše ženy varili kapustnicu, údené a klo-
básy. Nechýbali koláče a „ochutený“ čaj. Domáci 
spevokol pozdravil prítomných vianočnými bás-
ničkami a piesňami, k predvianočnej atmosfére 
prispela známymi koledami dychová hudba. 
Každý člen našich organizácií dostal vianočný 
darček – salónky a kávu. Posedeli sme si, poroz-
právali sa v príjemnej predvianočnej atmosfére 
a na chvíľu sme zabudli na starosti bežných dní. 
Ďakujeme všetkým, ktorí nám pomohli túto akciu 
pripraviť, navariť, vyzdobiť priestory a za finančnú 
podporu obecného úradu a UPS v Uhorskej Vsi. 
 

Zima na cestách....  

     Zimné obdobie, a s ním 
spojené časté zmeny počasia 
a ochladenie pod bod mrazu, 
súvisí najmä so zníženou vi-
diteľnosťou a zmenou po-
vrchu vozovky. Treba sa 
rýchlo prispôsobiť aktuál-
nemu počasiu a podmienkam 

na ceste a dbať na zvýšenú bezpečnosť a opatr-
nosť. 

Neopatrní vodiči... 
     Hmly, sneženie, poľadovica ale aj „neviditeľní“ 
chodci, príp. cyklisti – hazardéri. Aj na toto by mali 
vodiči myslieť počas nasledujúceho obdobia. 
Zimné pneumatiky by už niekoľko týždňov mali 
byť samozrejmosťou. Ak stále jazdíte na letných, 
je najvyšší čas ich vymeniť. Na cestách predví-
dajte a nezabúdajte na opatrnosť. Problémom nie 
je len hmla, sneh či poľadovica, ale najmä náhle 
zmeny v počasí. Preto znížte rýchlosť, jazdu pri-
spôsobte stavu a povahe vozovky aj poveternost-
ným podmienkam a dávajte pozor na ostatných. 
Ak aj zareagujete včas, neznamená to, že tak 
urobí aj vozidlo pred vami, či za vami. Dodržia-
vajte preto bezpečnú vzdialenosť medzi vozid-
lami. Používajte bezpečnostné pásy a správne 
osvetlenie vášho vozidla, tzv. „denné svietenie“ je 
za zníženej viditeľnosti nepostačujúce a treba po-
užiť stretávacie svetlá. 
 
Nepoučiteľní chodci...  
     Aj napriek upozorneniam zo strany polície sa 
po našich cestách stále pohybujú „neviditeľní“ 
chodci. Ohrozujú tak nie len seba, ale aj ostat-
ných. Vodič takéhoto nezodpovedného chodca 
nezbadá vôbec alebo príliš neskoro. Preto opä-
tovne apelujeme na chodcov, aby v záujme 
ochrany vlastného života a zdravia, nepodceňo-
vali povinnosť nosiť reflexné doplnky. Chodci by 
nemali zabúdať ani na to, že na ceste sú tí zrani-
teľnejší, a preto by sa mali na cestách správať 
zodpovedne a dodržiavať pravidlá cestnej pre-
mávky – chodiť po chodníku, cez cestu prechá-
dzať po priechode pre chodcov, vždy sa presved-
čiť, či cez cestu môžu bezpečne prejsť a zbytočne 
neriskovať prebiehaním, pretože vodičom sa na 
mokrej a klzkej ceste brzdí oveľa náročnejšie. 
 
Cyklisti – hazardéri... 
     Reflexné prvky a prilba sú povinnou výbavou 
každého cyklistu. Ešte stále evidujeme množstvo 
prípadov, keď cyklisti za zníženej viditeľnosti jaz-
dia na neosvetlenom bicykli bez reflexných prv-
kov. Výnimkou nie je ani jazda po nesprávnej 
strane vozovky a pod vplyvom alkoholu. Cyklisti 
by nemali preceňovať svoje schopnosti, treba 
zvážiť riziká, ktoré im hrozia v súvislosti so zníže-
nou viditeľnosťou, mokrou a klzkou vozovkou a 
náhlymi zmenami počasia. Jazda na bicykli na 
mokrej a klzkej ceste, za silného vetra, sneženia 
či dažďa je hazardovanie so životom a zdravím. 
Preto netreba riskovať a bicykel v týchto mesia-
coch nechajte radšej doma. 
     Zvýšenou opatrnosťou a dôsledným dodržia-
vaním pravidiel sa môžete vyhnúť tomu, že 
ďalšou obeťou dopravnej nehody budete práve 
Vy. 
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SPOLOČENSKÁ RUBRIKA
 

Manželstvo uzavreli 
19.10.2024 

MUDr. Natália Klocková a Ing. Dávid Kubík 
 

Jubilanti 
 

Január 
pán Ondrej Tomko   70 rokov 
pani Mária Beťková  75 rokov 
pani Ľudmila Kráľová  85 rokov 

 
Marec 

pani Magdaléna Flochová 75 rokov 
pani Jaroslava Pavelicová 75 rokov 
pán Dušan Zlejší    75 rokov 

 

Pozvánka 
Pozývame občanov  

na novoročné stretnutie  
pod zvonicou  1.1.2025 o 18:00 

 
Vianočné vinše 

Vianočný zvon tíško cinká, 
v Betleheme dieťa spinká.  

Dobrú pohodu vinšujeme vám,  
štedrosť a hojnosť vašim chalupám.  

V Novom roku zdravie pevné,  
nech vám všetkým slúži verne. 

  

Na jedličke hviezdy svietia,  
v jasliach leží Božie dieťa.  
Nech vás jeho láska hreje, 
 žiari i v tmách beznádeje, 
do sŕdc duší vloží radosť,  

šťastie, pokoj Boží. 
  

Na Vianoce, keď svet stíchne, 
nech Vám Božie dieťa vdýchne, 

pokoj, radosť a posilu, 
 

nielen v túto svätú chvíľu, 
ale taktiež v novom roku, 

nech Vás vedie v každom kroku. 
  

V tie vianočné sviatky poviem vám vinš 
krátky:Pán Kristus je narodený,  

tak nebuďme zarmútení, 
ale sa mu radujme  

a slávu prespevujme, 
to mu bude premilé,  

dá nám sviatky šťastlivé. 
 

Vinšujem Vám tieto Vianoce, 
Krista Pána narodenie, 

aby Vám dal šťastie,  
zdravie, hojné božské požehnanie  

a po smrti kráľovstvo nebeské 
 

Na Štedrý večer pozor daj, zvončeky zvonia, 
počúvaj. Tak, ako za oblokom sniežik padá, 
nech na Tvoj stôl šťastie sadá. Preži sviatok 

Vianočný, plný slasti a radosti. 
 

 

 
 
 

Predišli nás do večnosti 
 

Dohasli tie jeho milé oči, 
dopracovali jeho zlaté ruky. 
dotĺklo jeho šľachetné srdce, 

odišiel tam,  
odkiaľ niet návratu. 

 
V hlbokom zármutku oznamujeme, 

že nás dňa 12.11.2024 v 92. roku života opustil  
pán Ján Bobrik. 

Posledná rozlúčka so zosnulým sa uskutočnila  
v kultúrnom dome v Uhorskej Vsi. 

Smútiaca rodina vyslovuje slová poďakovania za 
všetky prejavy sústrasti, kvetinové dary i účasť 

na poslednej rozlúčke.          
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PRE DETI 
Vymaľujte obrázky so zimnou tematikou a naučte sa vianočné vinše.  

 
 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Vianočné vinše pre deti 
Ja som malý vinšovník, zavinšujem ako nik: šťastie, zdravie rodine, nech všetko zlé pominie. 

  
Prišli štedré Vianoce, stromček sa nám ligoce. Veľa darov pod stromčekom, veľa sánok pod kopčekom.  

Malá vločka na viečku, veľká radosť v srdiečku. Medovníčky, perníčky, ľúbia ich aj detičky. 
  

Na Štedrý večer pozor daj, zvončeky zvonia, počúvaj. Tak, ako za oblokom sniežik padá, nech na tvoj stôl 
šťastie sadá. Preži sviatok Vianočný, plný slasti a radosti. 

  
Kde sa vzal, tu sa vzal, zrazu stromček v izbe stál.  Pod ním ležia balíčky, pre veľkých aj maličkých. Už sa celý 

ligoce, prajem krásne Vianoce. 
  



- 20 -Spravodaj obce Uhorská Ves 

ŠPORT  V OBCI 
 

Tabuľky po jesennej 
časti sezóny nám 
ukazujú, že fanúšik 
futbalu v obci môže 
byť spokojný tak na 
50%. Kým žiaci sa 
„vyhrievajú“ na čele 
tabuľky svojej kate-
górie, muži okupujú 

predposlednú priečku v 9. lige LFZ.  
Zimná príprava bude prebiehať na multifunkčnom 
ihrisku a žiakom pripravíme pohybové aktivity 
v sále KD a pravdepodobne aj tréningy, pri ktorých 
si precvičia svalovú hmotu, ktorú pri futbale moc 
nevyužívajú, ale je potrebná pri správnom vývoji. 
Veríme, že kvalitná zimná príprava pripraví naše 
mužstvá tak, aby náročný uhorčiansky fanúšik po 
sezóne spokojný. 
 
 

Priebežná tabuľka po jesennej časti 
 1. triedy U13 LFZ 

                                                                             Z      V     R      P      B 

1 TJ Ďumbier Uhorská Ves 10 10 0 0 30 
 

2 TJ Družstevník Kvačany 10 6 0 4 18 
 
 
 

3 ŠKM Liptovský Hrádok 10 5 0 5 15 
 
 
  

4 TJ Družstevník Východná 10 3 1 6 10 
 
 
  

5 ŠK Bobrovec 10 3 1 6 10  

 
6 FK Baník Dúbrava 10 2 0 8 6  

 

 
Foto:Pred zápasom v Liptovskom Hrádku, ktorý sme odo-
hrali pod umelým osvetlením. 
 

 
Priebežná tabuľka po jesennej časti 

 9. ligy LFZ 
 

  Klub Z V R P B 

1 FK Liptovské Vlachy 10 10 0 0 30 

2 OŠK Svätý Kríž 10 6 3 1 21 

3 TJ Liptov Vavrišovo 10 6 1 3 19 

4 TJ Gôtovany 10 5 1 4 16 

5 OŠK Jamník 10 3 2 5 11 

6 TJ Liptovský Ondrej 10 2 2 6 8 

7 TJ Ďumbier Uhorská Ves 10 2 2 6 8 

8 TJ Valaská Dubová 10 0 1 9 1 
 

 
 

Vážení občania, príspevky do spravodaja môžete priniesť na OcÚ alebo 
poslať emailom na adresu starosta@uhorskaves.sk do 6.4.2025, kedy 
bude uzávierka ďalšieho čísla.  
Redakčná rada: Vladimír Multáň, Mgr. Daša Tkáčová 
SPRAVODAJ obce Uhorská Ves vydáva obec Uhorská Ves. Vychádza 
štvrťročne. Registračné číslo: OÚ Lipt. Mikuláš 04/99. Redakcia nezod-
povedá za obsahovú, gramatickú úpravu dodaných príspevkov. Uvedené 
príspevky nemusia byť názormi vydavateľa Spravodaja.  
Spravodaj je zverejnený aj na webovej stránke obce.  


